
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Preşedintele Klaus Iohannis va participa la prima şedinţă a CSM pentru anul 2018, unde se va alege noua 
conducere a Consiliului 
Vineri, începând cu ora 10.00, are loc prima şedinţă a Consiliului Superior al Magistraturii pentru anul 2018. 
Preşedintele Klaus Iohannis şi-a anunţat prezenţa la întrunirea plenului CSM. În cadrul şedinţei se va alege noua 
conducere a Consiliului şi se va dezbate raportul de activitate pe 2017. 
În ceea ce priveşte noua conducere a CSM, judecătoarea Simona Marcu candidează pentru funcţia de preşedinte 
al CSM, în timp ce procurorii Codruţ Olaru şi Nicolae Solomon şi-au depus candidaturile pentru postul de 
vicepreşedinte al Consiliului, au declarat, pentru MEDIAFAX, surse din sistem. 
Simona Camelia Marcu este membru al CSM din partea instanţei supreme, fiind judecător la Secţia Contencios 
Administrativ, aceasta candidând pentru funcţia de preşedinte al Consiliului. 
Pentru funcţia de vicepreşedinte vor candida procurorii Nicolae Solomon şi Codruţ Olaru, potrivit unor surse 
judiciare. 
Surse din sistem au precizat că procurorul Codruţ Olaru nu are susţinerea Secţiei pentru procurori a CSM, cel 
sprijinit pentru a ocupa aceasta funcţie fiind Nicolae Solomon. 
Codruţ Olaru este reprezentantul Parchetului General în CSM, acesta fiind activat ca general al Armatei Române în 
luna mai a anului 2016. Activarea a scos la iveală o parte mai puţin cunoscută, şi deopotrivă, controversată a 
carierei sale: două grade militare obţinute în câteva luni, în 2011, la propunerea lui Gabriel Oprea, unul retras 
câteva luni mai târziu, în 2012, de Corneliu Dobriţoiu, şi redat, în 2013, de Mircea Duşa. 
Avansările procurorului au fost justificate, în 2011, de MapN ca fiind făcute „în mod excepţional”, situaţie 
răsturnată un an mai târziu când o comisie de analiză a Armatei „nu a putut desluşi dacă gradul de colonel a fost 
acordat în baza legii şi a nevoilor ministrului”, a explicat pentru MEDIAFAX fostul ministru al Apărării, Corneliu 
Dobriţoiu. După plecarea acestuia însă, succesorul său, Mircea Duşa, pare că a desluşit, dându-i înapoi lui Olaru 
gradul de colonel, ulterior fiind avansat general de Traian Basescu. 
Întreaga poveste a avansării lui Codruţ Olaru a intrat în atenţia publică după ce, pe 17 mai 2016, preşedintele 
Klaus Iohannis a semnat decretul de rechemare în activitate a lui Codruţ Olaru, general de brigadă cu o stea, în 
rezervă, în Ministerul Apărării Naţionale. Simultan cu această trecere în activitate a lui Olaru, în vârstă de doar 43 
de ani, a avut loc şi numirea sa în funcţia de procuror militar la secţia parchetelor militare de la Parchetul General. 
Procurorul Nicolae Solomon şi-a început activitatea în 2008, la Medgidia, iar în 2010 a venit la Bucureşti, fiind 
magistrat la Parchetul de pe lângă Judecătoria Sectorului 6. Ulterior, a activat la DIICOT, după care la Parchetul de 
pe lângă Tribunalul Bucureşti, unde a fost şi prim-adjunct. 
În 2017, Consiliul a fost condus de judecătorul Mariana Ghena (preşedinte) şi procurorul Cristian Ban 
(vicepreşedinte), fiind şi primul an după alegerile care au dus la o nouă componenţă a CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 REORGANIZAREA Guvernului: Premierul Mihai Tudose vrea mai puţine ministere, dar Liviu Dragnea se 
împotriveşte/ Ce portofolii ar putea fi comasate/ SURSE: CExN al PSD, convocat săptămâna viitoare 
Premierul Mihai Tudose îşi doreşte cu Executiv cu mai puţine ministere, însă şeful pe linie de partid, Liviu Dragnea, 
se împotriveşte, miercuri dând un semnal clar, prin intermediul Facebook, că intenţionează să o înlocuiască pe 
Doina Pană cu un alt social-democrat. 
Premierul Mihai Tudose a anunţat, în interiorul partidului, că doreşte restructurarea Guvernului. El a evitat, 
recent, să se poziţioneze în raport cu oportunitatea unui congres extraordinar al PSD, dar a afirmat că ”oricând o 
discuţie de tip doctrinar în partid este binevenită. Când va fi, cum va fi, când vom stabili că este necesar... vă vom 
anunţa”. 
Preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, s-a poziţionat de partea premierului, susţinând că este nevoie de o 
restructurare a Guvernului, care ar urma să aibă 16-17 ministere. Mai mult, Bădălău a spus că ar fi oportună 
organizarea un congres al social-democraţilor. 
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”A existat o discuţie, o declaraţie publică a domnului preşedinte Dragnea, în care a spus că ne propunem o 
restructurare a ministerelor. (...) Reorganizarea guvernului asta şi înseamnă (comasarea ministerelor - n.r.). Am 
mai auzit povestea asta că reorganizezi să-l măreşti. Nu, reorganizezi pentru a-l micşora. Probabil Ministerul 
Apelor va fi comasat la Mediu, aşa cum a fost foarte mult timp”, a declarat pentru MEDIAFAX preşedintele 
executiv al PSD, Niculae Bădălău. 
El a mai spus că decizia de comasare va fi luată într-o şedinţă a Comitetului Executiv Naţional al PSD. 
Şedinţa CExN al PSD, convocată luni, la sediul central al partidului - surse 
Conducerea PSD a convocat, luni, de la ora 14.00, şedinţa Comitetului Executiv Naţional, potrivit unor surse social-
democrate, pentru a lua o decizie după ce Doina Pană a demisionat din funcţia de ministru al Apelor şi Pădurilor. 
 
”Şedinţa Comitetului Executiv al PSD a fost convocată luni, 8 ianuarie, de la ora 14.00, la sediul central al 
partidului”, au precizat pentru MEDIAFAX surse social-democrate. 
Convocarea şedinţei Comietului Executiv a fost anunţată, iniţial, de preşedintele Partidului Social Democrat, Liviu 
Dragnea. 
"Îi mulţumesc doamnei ministru Doina Pană pentru activitatea deosebită depusă în Guvernul României! 
#RadarulPădurilor, Codul #silvic, diminuarea defirişărilor ilegale, toate acestea şi multe altele nu ar fi fost posibile 
fără implicarea doamnei ministru! Propunerea pentru noul ministru va fi stabilită în cadrul Comitetului Executiv 
Naţional, care va fi convocat zilele următoare", a scris miercuri, pe Facebook, Liviu Dragnea. 
Doina Pană a demisionat miercuri din funcţia de ministru al Apelor şi Pădurilor, invocând motive de sănătate, se 
arată într-un comunicat oficial al ministerului. 
Demisia Doinei Pană a generat în interiorul PSD o dezbatere despre comasarea ministerelor Mediului şi Apelor, 
dar şi despre oportunitatea unei restructurări mai ample a Executivului cu această ocazie. 
Preşedintele executiv al PSD a reamintit de ultimul interviu acordat de Liviu Dragnea. 
„Trebuie să vedem anul viitor dacă forma Guvernului este cea mai bună, dacă este nevoie sau nu să se procedeze 
la o restructurare a Guvernului, dacă da sau nu. (…) Şi am avut o discuţie cu primul-ministru, cu domnul 
preşedinte Tăriceanu în ianuarie să începem să discutăm dacă se impune, repet, să vedem dacă e necesar sau nu. 
În ianuarie vom începe discuţii serioase despre ce putem face pentru ca activitatea guvernamentală să fie şi mai 
bună decât a fost în această perioadă”, a spus Dragnea la România Tv. 
Totuşi, miercuri, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a transmis, pe Facebook că nominalizarea pentru noul ministru 
al Apelor şi Pădurilor va fi stabilită în cadrul Comitetului Executiv Naţional, care va fi convocat zilele următoare, 
după ce Doina Pană şi-a anunţat demisia. 
La rândul său, vicepremierul Paul Stănescu a exclus o retructurare a ministerelor, susţinând că o comasare a 
ministerelor nu este oportună. 
Printre ministerele care ar putea fi comasare se regăsesc, pe lângă Apele cu Mediul, Energia cu Economia, 
Turismul şi Tineretul şi Sportul, Românii de pretutindeni cu Afacerile Externe, precum şi Educaţia şi Cercetarea. 
În prezent, Guvernul are în componenţă, pe lângă premierul Mihai Tudose, trei vicepremieri, dintre care unul, 
Marcel Ciolacu, fără portofoliu, 24 de miniştri şi doi miniştri delegaţi - Mariu Nica şi Victor Negrescu, la Fonduri 
Europene şi la Afaceri Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BOMBA ZILEI: PSD îşi anunţă candidatul la alegerile prezidenţiale, la Congresul Extraordinar 
Social-democraţii fac pregătiri intense pentru congresul PSD, unde, susţine secretarul general al partidului, se va 
pune în discuţie şi candidatul la prezidenţiale. Codrin Ştefănescu susţine că nu se discută o eventuală schimbare a 
preşedintelui Liviu Dragnea, congresul având trei teme generale. 
"Congresul nu are ca scop schimbarea lui Liviu Dragnea, are 3 linii. Linia pe care va merge partidul in urmatorii ani 
de zile. Ne gândim serios că trebuie să anunţăm un candidat pentru prezidenţiale. Trebuie deja să îl aruncăm pe 
piaţă şi trebuie să facem unele modificări în statutul partidului, pe care Ponta nu a vrut să le faca pe vremuri şi ne-
a îngreunat. Sunt nişte lucruri care ar trebui dezbătute la congres şi care trebuie votate.", a declarat Codrin 
Ştefănescu într-o intervenţie la Antena 3. 
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"Să ştiţi că e şi dorinţa mea, şi a altor colegi să ne definim până în primăvară prezidenţiabilul, să îl apărăm cu dinţii 
pentru că va fi atacat de statul paralel. Colegii din ţară vor să-l vadă pe cel care se va lupta cu Iohannis peste 1 an 
şi 9 luni.", a conchis Ştefănescu. 
(Sursa: Antena 3) 

 Decrete semnate de preşedintele Iohannis; printre ele - acorduri cu alte state pentru protecţia informaţiilor 
clasificate 
 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, mai multe legi privind ratificarea unor acorduri şi a unei convenţii. 
 
Astfel, şeful statului a semnat decretele privind promulgarea Legii pentru ratificarea Acordului dintre România şi 
Republica Serbia în domeniul securităţii sociale, semnat la Belgrad la 28 octombrie 2016, a Legii pentru ratificarea 
Acordului de securitate dintre Guvernul României şi Guvernul Marelui Ducat al Luxemburgului privind protecţia 
reciprocă a informaţiilor clasificate, semnat la Bucureşti la 24 mai 2017, şi a Legii pentru ratificarea Acordului 
dintre Guvernul României şi Guvernul Republicii Croaţia privind protecţia reciprocă a informaţiilor clasificate, 
semnat la Zagreb la 12 iunie 2017. 
 
De asemenea, preşedintele Iohannis a semnat decretul privind promulgarea Legii pentru ratificarea Convenţiei 
Consiliului Europei referitoare la abordarea integrată a siguranţei, securităţii şi serviciilor la partidele de fotbal şi 
la alte evenimente sportive, adoptată la Saint-Denis la 3 iulie 2016, semnată de către partea română la Budapesta 
la 29 noiembrie 2016, precum şi pentru aprobarea încetării valabilităţii, prin denunţare, a Convenţiei europene 
privind violenţa şi ieşirile necontrolate ale spectatorilor cu ocazia manifestărilor sportive, în special la meciurile de 
fotbal, adoptată la Strasbourg, la 19 august 1985.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ULTIMA ORĂ: Președintele Iohannis atacă la CCR o lege adoptată de două ori de Parlament 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis joi Curţii Constituţionale a României (CCR) o sesizare de neconstituţionalitate 
asupra Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 96/2016 pentru modificarea şi 
completarea unor acte normative în domeniile educaţiei, cercetării, formării profesionale şi sănătăţii, motivând că 
a fost adoptată de Parlament cu încălcarea Constituţiei.  
 
El arată că pe 27 decembrie 2017 Parlamentul României i-a transmis, în vederea promulgării, legea privind 
aprobarea actului normativ.  
 
"În opinia noastră, atât în cadrul dezbaterii iniţiale, cât şi în cadrul reexaminării, Legea privind aprobarea 
Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 96/2016 pentru modificarea şi completarea unor acte normative în 
domeniile educaţiei, cercetării, formării profesionale şi sănătăţii a fost adoptată cu încălcarea dispoziţiilor art. 75 
şi ale art. 77 alin. (2) din Constituţie. De asemenea, prin conţinutul normativ, legea menţionată încalcă şi 
dispoziţiile art. 1 alin. (5) din Constituţie", se arată în sesizarea de neconstituţionalitate. 
Şeful statului precizează că stabilirea competenţei decizionale a camerelor Legislativului nu ţine doar de 
exprimarea voinţei uneia dintre Camere, ci este o obligaţie constituţională ce revine fiecăreia dintre ele şi că 
numai în acest mod se dă eficienţă dispoziţiilor din Constituţie.  
 
El arată că pe 4 aprilie 2017 Camera Deputaţilor a adoptat Legea privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 96/2016 pentru modificarea şi completarea unor acte normative în domeniile educaţiei, cercetării, 
formării profesionale şi sănătăţii, care însuma 19 intervenţii legislative şi o serie de prevederi tranzitorii. Legea 
astfel adoptată a fost înaintată Senatului care, în conformitate cu prevederile art. 75 din Constituţie şi ale art. 133 
din Regulamentul Camerei Deputaţilor, urma să o dezbată şi să o adopte în calitate de Cameră decizională.  
 
Preşedintele Iohannis menţionează că, potrivit adresei de înaintare a legii, Camera Deputaţilor nu şi-a reţinut în 
competenţă decizională nicio dispoziţie a Legii privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 
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96/2016, urmând ca Senatul să dezbată această lege cu deplină competenţă decizională.  
 
El indică şi faptul că, adoptată de Senat pe 27 iunie 2017, legea cuprindea 31 intervenţii legislative şi prevederi 
tranzitorii, fiind introdus şi un punct nou.  
 
"Cu privire la toate aceste texte, Senatul a decis definitiv, fără a fi reţinut competenţa decizională a Camerei 
Deputaţilor pentru vreuna dintre dispoziţiile Legii de aprobare a OUG nr. 96/2016. În forma adoptată de Senat în 
calitate de Cameră decizională, această lege a fost transmisă preşedintelui României, în vederea promulgării", se 
arată în sesizarea de neconstituţionalitate.  
 
În document se precizează că pe 19 iulie 2017 preşedintele Iohannis a cerut Parlamentului reexaminarea acestei 
legi.  
 
De asemenea, se subliniază că în cadrul reexaminării, în calitate de primă Cameră competentă, Camera 
Deputaţilor a reexaminat Legea, ocazie cu care a stabilit că pentru art. I1, art. IV, art. VII şi art. VIII alin. (5) şi alin. 
(6) urmează să se pronunţe în calitate de Cameră decizională şi, spre deosebire de dezbaterea iniţială, Senatul 
urma să se pronunţe în calitate de Cameră decizională pe întreaga lege de aprobare a OUG nr. 96/2016, cu 
excepţia textelor anterior menţionate. 
Preşedintele Iohannis arată că pe 4 decembrie 2017 Senatul a reexaminat legea şi, întrucât a modificat textele cu 
privire la care Camera Deputaţilor îşi reţinuse competenţa decizională a retrimis legea la Camera Deputaţilor 
pentru art. I1, art. I2 (nou introdus de Senat) şi art. IV, asupra cărora Camera Deputaţilor, în şedinţa din 19 
decembrie 2017, a decis definitiv.  
 
"Aşadar, în cadrul dezbaterii anterioare reexaminării, Senatul s-a comportat ca o Cameră decizională cu deplină 
competenţă pentru întreaga Lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 96/2016 pentru 
modificarea şi completarea unor acte normative în domeniile educaţiei, cercetării, formării profesionale şi 
sănătăţii, deşi faţă de forma adoptată iniţial de Camera Deputaţilor a introdus art. I1 (art. I pct. 21 din lege) şi a 
modificat art. IV (art. I pct. 29 din lege). Însă, în cadrul reexaminării, Senatul a înţeles să îşi înlăture competenţa 
decizională iniţial stabilită, după ce Camera Deputaţilor şi-a stabilit expres competenţa decizională cu privire la 
aceste dispoziţii. Prin urmare, aceleaşi norme cu acelaşi conţinut normativ au fost adoptate atât înainte, cât şi 
după reexaminare cu încălcarea dispoziţiilor constituţionale referitoare la sesizarea Camerelor", spune şeful 
statului.  
 
Pe de o parte, el menţionează că, în cadrul primei dezbateri, Senatul a adoptat Legea cu încălcarea competenţei 
decizionale a Camerei Deputaţilor, ignorându-şi obligaţia de verificare a competenţei decizionale.  
 
Şeful statului afirmă şi că, retrimiţând legea Camerei Deputaţilor, în cadrul reexaminării, pentru a decide definitiv 
asupra unor texte cu acelaşi conţinut normativ, cu privire la care decisese definitiv în cadrul dezbaterii iniţiale, 
Senatul a admis implicit că în cadrul primei dezbateri a adoptat această lege cu încălcarea art. 75 alin. (5) din 
Constituţie.  
 
"Indiferent de Camera decizională pentru una sau alta dintre dispoziţiile legii deduse controlului de 
constituţionalitate, aceasta a fost adoptată cu încălcarea art. 75 alin. (4) şi (5) din Constituţie, întrucât pentru 
prevederi cu acelaşi conţinut normativ în cadrul celor două lecturi ale legii au decis definitiv când Senatul, când 
Camera Deputaţilor", spune Iohannis.  
 
El arată şi că, în cadrul reexaminării, procedând la reanalizarea legii şi sub aspectul competenţei sale decizionale, 
Camera Deputaţilor a depăşit limitele reexaminării, deoarece nici aspectele referitoare la procedura adoptării legii 
şi nici toate textele asupra cărora s-a intervenit concret în cadrul acestei navete ce avea drept scop rezolvarea 
unor conflicte de competenţă decizională. Totodată, şeful statului menţionează că art. I1 (art. I pct. 21 din forma 
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legii înainte de reexaminare) ce fusese introdus în textul legii de Senat în calitate de Cameră decizională, nu a 
făcut obiectul cererii de reexaminare.  
 
Şeful statului subliniază că, prin raportare la art. 77 alin. (2) din Constituţie, în jurisprudenţa sa Curtea 
Constituţională a stabilit că Parlamentul României trebuie să se pronunţe strict faţă de problemele ridicate de 
către preşedinte în cererea de reexaminare. El indică şi că CCR a reţinut că în cadrul reexaminării trebuie 
reanalizate textele cuprinse în cererea preşedintelui României, precum şi cele care au legătură cu acestea, fiind 
necesară corelarea tehnico-legislativă a tuturor dispoziţiilor din lege.  
 
De asemenea, el menţionează că CCR a constatat că, "în cadrul acestei proceduri, reexaminarea legii de către 
Parlament trebuie să se restrângă la obiecţiunile menţionate în cererea preşedintelui României iar, în situaţia în 
care se dă o altă redactare unor texte sau se completează legea cu noi reglementări, urmează să se asigure 
corelările necesare cu textele care au făcut obiectul cererii Preşedintelui României". Şeful statului arată şi că CCR 
a precizat că "cererea formulată de preşedintele României în temeiul art. 77 alin. (2) din Constituţie are ca efect 
reluarea procesului legislativ, cadru în care Parlamentul poate modifica sau completa legea în sensul cerut de 
Preşedinte, poate menţine legea în forma adoptată iniţial sau, dimpotrivă, ţinând seama şi de punctul de vedere 
al Preşedintelui, o poate respinge".  
 
"Referitor la Legea privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 96/2016 pentru modificarea şi 
completarea unor acte normative în domeniile educaţiei, cercetării, formării profesionale şi sănătăţii, preşedintele 
României a cerut Parlamentului reexaminarea dispoziţiilor art. I pct. 1, pct. 4-7, pct. 9, pct. 11, pct. 13, pct. 17, pct. 
18, pct. 22, pct. 26; totodată, pentru raţiuni de corelare a normelor, s-a solicitat şi reanalizarea art. I pct. 1 şi 2 
corelat cu art. I pct. 9 şi 11, precum şi a art. I pct. 28 corelat art. I pct. 18. Din analiza textului legii deduse 
controlului de constituţionalitate rezultă că Parlamentul a adoptat legea menţionată cu încălcarea limitelor 
impuse prin cererea de reexaminare. Astfel, au fost introduse, eliminate ori modificate norme, deşi nici textele 
respective şi nici problematica ridicată de acestea nu au făcut, nici direct, nici indirect, obiectul cererii de 
reexaminare", se arată în cererea de reexaminare.  
 
Şeful statului atrage atenţia că, în aceeaşi idee a depăşirii limitelor cererii de reexaminare, a fost adăugat un nou 
subiect de drept care poate organiza şcoli doctorale, respectiv Academia Română, subiect de drept care nu a fost 
avut în vedere nici la momentul adoptării legii înainte de a fi trimisă la promulgare şi nici nu a fost vizat prin 
cererea de reexaminare. Astfel, el consideră că sunt încălcate dispoziţiile din Constituţie prin faptul că 
reformularea după reexaminare a art. 4 din Legea nr. 288/2004 excede cererii de reexaminare întrucât vizează şi 
studiile de inginerie.  
 
"Considerăm că prin adăugarea, eliminarea sau modificarea unor articole ale legii în cadrul procedurii de 
reexaminare, fără vreo legătură cu solicitările formulate de Preşedintele României, Parlamentul a depăşit limitele 
învestirii. Acest aspect este de natură să antreneze neconstituţionalitatea legii în ansamblu întrucât toate aceste 
intervenţii legislative fac ca legea rezultată să fie practic altă lege decât cea care a fost trimisă iniţial la 
promulgare", spune şeful statului.  
 
El precizează că Legea a fost adoptată şi cu încălcarea art. 1 alin. (5) din Constituţie, amintind de dispoziţiile care 
vizează remunerarea membrilor Consiliului ARACIS şi a personalului angajat, a evaluatorilor şi a altor colaboratori 
externi.  
 
"În primul rând, se stabileşte faptul că regimul şi principiile privind remunerarea persoanelor enumerate mai sus, 
deci şi a personalului angajat, se stabilesc prin regulament propriu al ARACIS. În al doilea rând, în baza acestui 
regulament propriu, Consiliul ARACIS hotărăşte nivelul remunerării. Nu în ultimul rând, nivelul remuneraţiei 
membrilor Consiliului ARACIS şi a personalului încadrat în această autoritate nu poate depăşi nivelul remuneraţiei 
stabilite pentru funcţiile de conducere din învăţământul superior. Considerăm că aceste dispoziţii încalcă art. 1 
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alin. (5) din Constituţia României atunci când se referă la personalul angajat al acestei autorităţi", spune Iohannis.  
 
El subliniază că prevederile instituie o derogare nejustificată de la dispoziţiile Legii nr. 153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice, legea-cadru în materie, ce stabileşte regimul şi principiile privind 
remunerarea persoanelor plătite din fonduri publice.  
 
Şeful statului argumentează şi că norma este lipsită de claritate, precizie şi predictibilitate. De asemenea, el spune 
că sunt lipsite de claritate sunt şi prevederile art. I pct. 26 din lege.  
 
"Normele nou introduse după reexaminare sunt lipsite de predictibilitate nefiind corelate cu actualele dispoziţii 
ale art. 15 alin. (1) din Legea nr. 288/2004, care prevăd că aplicarea în toate universităţile a Sistemului european 
de credite de studiu (ECTS) este obligatorie. Totodată, norma de la art. 4 alin. (17) este neclară întrucât pentru 
studiile de farmacie nu se precizează dacă este vorba despre primul ciclu de învăţământ sau despre un ciclu de 
învăţământ cumulat", mai arată preşedintele Iohannis.  
 
El menţionează că prevederea conform căreia universităţile de stat pot fi finanţate şi de către autorităţile publice 
locale excede limitelor reexaminării şi creează premisele unei discriminări în favoarea universităţilor de stat prin 
raportare la universităţile particulare.  
 
"Cu caracter general, legea ignoră normele de tehnică legislativă privind unitatea de redactare a actului normativ 
şi astfel vine în contradicţie cu dispoziţiile art. 1 alin. (5) din Constituţie. În acest sens, învederăm faptul că Legea 
de aprobare a Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 96/2016 pentru modificarea şi completarea unor acte 
normative în domeniul educaţiei, cercetării, formării profesionale şi sănătăţii abrogă diferite dispoziţii normative, 
făcând referire fie la anumite puncte din cuprinsul Ordonanţei aprobate, fie în mod direct la actul normativ de 
bază, modificat de aceasta", spune şeful statului.  
 
Preşedintele Iohannis solicită CCR să admită sesizarea de neconstituţionalitate şi să constate că Legea este 
neconstituţională în ansamblu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Klaus Iohannis a promulgat Legea prin care se înfiinţează Avocatul Copilului 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 35/1997 privind 
organizarea şi funcţionarea instituţiei Avocatul Poporului, prin care se înfiinţează Avocatul Copilului, care se va 
ocupa exclusiv de protecţia drepturilor copilului, potrivit Mediafax. 
„Domeniul privind apărarea, protecţia şi promovarea drepturilor copilului este coordonat de un adjunct al 
avocatului Poporului, denumit în continuare Avocatul Copilului. Avocatul Copilului, sub coordonarea Avocatului 
Poporului, acţionează în scopul promovării şi protejării drepturilor copiilor în vârstă de până la 18 ani, susţine şi 
încurajează respectarea şi promovarea drepturilor copiilor”, se arată în textul legislativ. 
Senatul a adoptat Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 35/1997 privind organizarea şi funcţionarea 
instituţiei Avocatul Poporului în 11 decembrie 2017, în calitate de for decizional. 
Membrii Guvernului au adoptat, în 11 octombrie, proiectul de lege care modifică şi completează Legea 
nr.35/1997 privind organizarea şi funcţionarea instituţiei Avocatului Poporului şi dă posibilitatea copiilor să facă 
plângeri direct Avocatului Copilului. 
„Până acum, problematica drepturilor copilului era inclusă într-un domeniu mai larg care viza copiii, familia, 
tinerii, pensionarii şi persoanele cu handicap. Noua structură va putea primi şi soluţiona plângerile individuale 
făcute de copii sau de reprezentanţi ai acestora faţă de instituţii publice din domeniul sănătăţii, educaţiei şi 
protecţiei speciale a copilului. Ulterior, Avocatul Copilului va verifica instituţiile publice reclamate”, transmitea 
Guvernul. 
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De asemenea, Avocatul Copilului va avea ca atribuţie realizarea de studii şi evaluări privind gradul în care 
autorităţile administraţiei publice centrale sau locale, dar şi specialiştii sau persoanele fizice din România 
respectă, în fapt, drepturile copilului. 
Pentru funcţionarea Avocatului Copilului vor fi înfiinţate 18 noi posturi, începând cu 1 ianuarie 2018, dintre care 
patru posturi în aparatul central al Avocatului Poporului şi câte un post pentru fiecare birou teritorial. Persoanele 
respective vor instrumenta exclusiv dosarele şi cazurile care vizează problematica drepturilor copilului. 
„Prin adoptarea acestui act normativ, Guvernul respectă recomandarea de ţară făcută României de Comitetul 
ONU pentru Drepturile Copilului de la Geneva, având în vedere că instituţia Avocatului Poporului este organizată 
şi funcţionează în conformitate cu Principiile de la Paris, conform cărora statele membre sunt încurajate să creeze 
sau să consolideze instituţiile naţionale, cărora să le confere un mandat cât mai amplu posibil în promovarea şi 
protecţia drepturilor omului”, precizeaza sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader anunță o nouă lege importantă: Toate penitenciarele din vizate 
Ministerul Justiţiei (MJ) a pus în dezbatere publică un proiect de modificare şi completare a Legii 293/2004 privind 
statutul funcţionarilor publici din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (ANP), care prevede, printre altele, 
schimbarea denumirii de "funcţionar public cu statut special din sistemul administraţiei penitenciare" cu cea de 
"poliţist de penitenciare", potrivit Agerpres. 
Potrivit unui comunicat al MJ, forma actuală a actului normativ s-a concretizat în urma mai multor întâlniri între 
reprezentanţii ministerului, ai ANP şi ai organizaţiilor sindicale din sistemul administraţiei penitenciare, 
modificările fiind propuse în contextul punerii în aplicare a deciziei-pilot pronunţată de Curtea Europeană a 
Drepturilor Omului (CEDO) în cazul României privind condiţiile din penitenciare.  
 
Modificările propuse prin acest proiect au în vedere, printre altele, schimbarea denumirii de "funcţionar public cu 
statut special din sistemul administraţiei penitenciare" cu cea de "poliţist de penitenciare" - denumire de natură 
să ofere funcţionarilor de penitenciare identitate ca ocupaţie şi categorie profesională, similar celorlalte instituţii 
din structura de apărare, ordine publică şi securitate naţională. 
O altă propunere se referă la instituirea mandatelor pe perioadă limitată (4 ani) pentru funcţiile de conducere din 
sistemul administraţiei penitenciare pentru a asigura un act de management mai eficient, printr-o mai mare 
responsabilizare a persoanelor care deţin aceste funcţii, pentru a încuraja pregătirea profesională a persoanelor 
care aspiră la o astfel de funcţie, deschizând accesul şi altor persoane din cadrul sistemului la ocuparea acestor 
funcţii, stimulând astfel competiţia şi asigurând o bază de selecţie obiectivă.  
 
Proiectul de lege mai prevede: reglementarea de o manieră clară a modalităţilor de ocupare a funcţiilor de 
execuţie şi de conducere vacante din sistemul administraţiei penitenciare; instituirea Ghidului carierei poliţiştilor 
de penitenciare, care va detalia condiţiile privind evoluţia în carieră a poliţiştilor de penitenciare, prevederi 
destinate a înlătura lacune de reglementare sau interpretări contradictorii ale legii în forma actuală. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Consiliul Concurenței intervine în FORȚĂ: sunt anchetate licitații organizate de Transelectrica 
Consiliul Concurenţei a declanşat o investigaţie privind o posibilă trucare a unor licitaţii publice organizate de 
Compania Naţională de Transport al Energiei Electrice Transelectrica pentru atribuirea lucrărilor de 
mentenanţă/modernizare/retehnologizare a reţelei electrice de transport. 
Investigaţia a fost declanşată având la bază unele informaţii furnizate de Transelectrica, care a sesizat un posibil 
comportament anticoncurenţial al companiilor ELM Electromontaj Cluj, Energobit, Societatea pentru Servicii de 
Mentenanţă a Reţelei Electrice de Transport Smart şi Energotech, în cadrul a două licitaţii având ca obiect 
„Retehnologizare a staţiei 400/110/20kV Domneşti” şi „Modernizare a staţiei electrice 220/110kV Râureni”, spun 
oficialii autorităţii. 
Practic, în cadrul celor două licitaţii organizate de Transelectrica, ofertantul ce se clasase pe primul loc în urma 
derulării etapei de licitaţie electronică a fost descalificat pentru că nu a răspuns sau a răspuns incomplet la 
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solicitarea autorităţii contractante, iar contractul a fost atribuit ofertantului clasat pe locul al doilea, la un preţ mai 
mare. 
”În cadrul acestei investigaţii, în luna decembrie 2017, autoritatea de concurenţă a efectuat inspecţii inopinate la 
sediul companiilor, iar documentele ridicate în cadrul inspecţiilor se află în analiza Consiliului Concurenţei, în 
cadrul procedurii specifice de investigaţie. Inspecţiile inopinate constituie o etapă preliminară a investigaţiei, iar 
efectuarea lor nu reprezintă o antepronunţare a Consiliului Concurenţei în ceea ce priveşte existenţa unei 
încălcări a Legii concurenţei”, a anunţat joi autoritatea de concurenţă. 
În situaţia în care Consiliul Concurenţei va constata încălcarea regulilor de concurenţă, companiile implicate riscă 
amenzi de până la 10% din cifra de afaceri. Cu toate acestea, companiile care cooperează cu autoritatea de 
concurenţă în cadrul programului de clemenţă pot obţine imunitate la amendă sau reduceri substanţiale ale 
amenzilor. 
”Pornind de la aspectele sesizate de autoritatea contractantă, analizăm toate licitaţiile de atribuire a lucrărilor 
respective, fiind posibilă o înţelegere pentru împărţirea contractelor. Este foarte important să depistăm şi să 
corectăm disfuncţionalităţile din domeniul achiziţiilor publice, astfel încât, în final, să avem o cheltuire eficientă a 
fondurilor publice”, a declarat Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Culmea administrației publice: 150 de angajați ai unei primării vor fi concediați după ce s-au dublat salariile 
Peste 100 de angajați vor fi vizați de concedieri la Primăria Deva. Oamenii vor fi dați afară, deși fondul de salarii 
aproape că s-a dublat într-un an, atât din cauza angajărilor, cât și a creșterilor salariale. Autoritățile avertizează că 
și ar putea exista concedieri și la Poliția Locală Deva. 
Reducerile de personal ar putea să înceapă din februarie, a menționat primarul municipiului Deva, Florin Oancea. 
150 dintre cei aproape 800 de angajați ai Primăriei ar putea fi concediați, informează Mediafax.ro. 
„În jur de 150 de persoane pleacă, în condiţiile în care vom primi avizul Agenţia Naţională a Funcţionarilor Publici. 
Fondul de salarii aferent lunii noiembrie 2017, achitat în luna decembrie, a fost de 3.415.000 de lei, iar în 
noiembrie 2016 a fost de 1.773.000 de lei. Această aproape dublare a fondului de salarii vine din două 
componente: din creşterea nivelului salarizării, conform legii şi din numărul mai mare de angajaţi. La un fond de 
salarii de aproape 10 milioane de euro pe an am considerat că eu ca primar nu pot să îmi asum ca în 2018 să 
plătesc din taxele şi impozitele devenilor într-o proporţie covârşitoare salarii pentru angajaţi”, a explicat, pentru 
sursa citată, primarul Florin Oancea, ales în această funcție în luna noiembrie 2017. 
(Sursa: Mediafax) 

 Vește URIAȘĂ pentru românii cu credite: au scăzut euro și ROBOR-ul 
Banca Naţională a României (BNR) a anunţat joi un curs de referinţă de 4,6304 lei/euro, în scădere cu 0,23% 
faţă de nivelul atins miercuri, în linie cu tendinţa regională. De asemenea, indicele Robor la 3 luni, în funcţie de 
care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în lei, a scăzut la nivelul de 2,03%, potrivit datelor 
publicate joi de Banca Naţională a României (BNR). 
Miercuri, euro a ajuns la nivelul de 4,6412 lei. 
Joi, leu s-a apreciat în raport cu euro, în linie cu tendinţa regională. Alte monede din regiune, precum zlotul 
plonez, coroana cehă şi forintul maghiar, s-au apreciat în faţa euro. 
Dolarul american, cotat indirect în piaţa românească prin raportare la paritatea euro/dolar, s-a depreciat de la 
3,8603 lei la 3,8425 lei. 
Cursul francului elveţian a scăzut de la 3,9623 lei la 3,9389 lei. 
Cursul de schimb afişat de Banca Naţională a României (BNR) în data de 4 ianuarie 2018. 
Dolarul australian AUD 3,0164 
Leva bulgărească BGN 2,3675 
Dolarul canadian CAD 3,0700 
Francul elveţian CHF 3,9389 
Coroana cehă CZK 0,1817 
Coroana daneză DKK  0,6219 
Lira egipteană EGP 0,2170 
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Euro EUR 4,6304 
Lira sterlină GBP 5,2074 
100 Forinţi maghiari HUF 1,5012 
100 Yeni japonezi JPY 3,4132 
Leul moldovenesc MDL 0,2257 
Coroana norvegiană NOK 0,4747 
Zlotul polonez PLN 1,1145 
Rubla rusească RUB 0,0672 
Coroana suedeză SEK 0,4712 
Lira turcească TRY 1,0213 
Dolarul american USD 3,8425 
Randul sud-african ZAR 0,3126 
Realul brazilian BRL 1,1870 
Renminbi-ul chinezesc CNY 0,5915 
Rupia indiană INR 0,0606 
100 Woni sud-coreeni KRW 0,3618 
Peso-ul mexican MXN 0,1995 
Dolarul neo-zeelandez NZD  2,7375 
Dinarul sârbesc RSD 0,0389 
Hryvna ucraineană UAH 0,1371 
Dirhamul Emiratelor Arabe AED 1,0461 
Kuna croată HRK 0,6237 
Bahtul thailandez THB 0,1192 
Gramul de aur XAU 162,2684 
DST XDR 5,4845 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 
 

 Efectul eliminării comisioanelor bancare 
Comisioanele bancare vor fi eliminate prin lege. Clienţii ar putea face o economie de câţiva zeci de lei la folosirea 
cardului pentru diverse operaţiuni, din a doua parte a acestei luni. Autoritatea pentru Protecţia Consumatorilor va 
putea da chiar amenzi pentru nerespectarea prevederilor. Reprezentanţii instituţiilor bancare nu au comentat 
încă impactul acestei legi. 
 Băncile nu vor mai încasa taxe pentru administrarea unui cont - deschiderea sau inchiderea acestuia ori pentru 
retragerea banilor din bancomat. În condiţiile în care doar 6 din 10 români au un cont bancar, noua lege ar urma 
să crească accesul populaţiei la serviciile financiare. 
Cei care au venituri mai mici de aproximativ 2.000 de lei nu vor mai plăti băncilor bani pentru aceste servicii şi nici 
pentru alte 10 tipuri de operaţiuni. 
Bogdan Pandelică, preşedinte ANPC: „Consumatorul vulnerabil al cărui venit lunar nu depăşeşte echivalentul a 
60% din câştigul salarial mediu brut pe econmie, consumator vulnerabil care are acces gratuit la depunerea de 
fonduri într-un cont de plăţi şi retragerile de numerar atât la ghişee, cât şi la bancomatele instituţiilor de servicii 
financiar bancare de pe teritoriul naţional”. 
Autoritatea pentru Protecţia Consumatorilor va putea da amenzi de până la 50.000 de lei băncilor care nu 
respectă aceste prevederi. În plus, în următoarele 6 luni va fi gata un site unde clienţii vor putea compara tarifele. 
Actul normativ transpune în lege o directivă europeană. 
Bogdan Pandelică, preşedinte ANPC: „Toate instituţiile care furnizează servicii financiar-bancare vor trimite către 
ANPC, cea care de fapt va instrumenta acest site, toate comisioanele, o listă cu cele mai reprezentative servicii 
aferente unui cont de plăţi.” 
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Acum, pentru a evita costurile suplimentare, românii retrag banii, în mare parte, doar de la bancomatele băncii 
care le-a emis cardul. 
Sunt însă bănci care deja au eliminat o parte din comisioane. Unele instituţii financiare deja nu mai taxează 
retragerea de bani de la alte bancomate, interogarea soldului sau depunerea şi transferul de numerar. 
(Sursa: Digi 24) 

 Raed Arafat susţine că ar trebui simplificată procedura de ocupare a posturilor în sistemul medical 
 
Secretarul de stat în MAI Raed Arafat a declarat joi, la Gala Studenţilor Români din Străinătate, că ar trebui 
simplificată procedura de ocupare a posturilor în sistemul medical. 
 
"De la început, de când am venit la gală, am tot insistat că trebuie să schimbăm lucrurile, să facem lucrurile mai 
uşoare să se întoarcă tinerii, să vină în România să lucreze. (...) Este un lucru pe care eu vreau să îl spun acum: nu 
este posibil ca, pentru a ocupa un post în medicină - şi aici nu critic pe nimeni, este o chestie veche, dar care 
trebuie odată schimbată -, de la momentul în care scoţi un post până la momentul în care este ocupat să dureze 
luni de zile, că asta este procedura. Afară, dai telefon şi obţii postul într-o săptămână, printr-un interviu, dar în 
România, ca să obţii un post - că eşti medic român din România sau medic român care se întoarce - ai o procedură 
prin care trebuie să dai din nou examenul de specialitate ca să intri pe postul respectiv. Asta vor trebui schimbate, 
ca să uşurăm lucrurile pentru oameni", a afirmat Arafat, la Palatul Parlamentului. 
 
El a spus că mult mai uşor se ocupă un post în sistemul medical în alte ţări decât se întâmplă în România. 
 
"Dacă vrea cineva să meargă să ocupe un post, încă o dată repet, mult mai uşor îl ocupă afară decât în România şi 
sper ca la un moment dat acest lucru să îl schimbăm şi să facem lucrurile mai uşor", a declarat secretarul de stat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Administrația Națională a Penitenciarelor va investi 9 milioane de euro pentru achiziția unui sistem de bruiaj 
al telefoanelor mobile 
Metoda "Accidentul", prin care au fost înșelați sute de români ar putea deveni amintire. Cum multe dintre 
apelurile-capcană vin din închisori, Administrația Națională a Penitenciarelor a reluat licitația pentru achiziția unui 
sistem de bruiaj al telefoanelor mobile. Investiția de peste noua milioane de euro n-ar trebui făcută, de vreme ce 
mobilele sunt interzise în celule, dar realitatea e cu totul alta! 
Administrația Națională a Penitenciarelor vrea să investească peste 9 milioane de euro în achiziția unui sistem de 
bruiaj al telefoanelor mobile. 
Fenomenul este greu de combătut doar cu percheziții în celule. 
În România sunt peste 27.000 de deținuți. Aceștia ar deține ilegal peste 2.000 de telefoane mobile, conform 
estimărilor sindicaliștilor din penitenciare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 E OFICIAL! Numirea consilierului lui Iordache drept consul la Bonn, publicată în Monitorul Oficial 
Hotărârea privind numirea lui Gheorghe Dimitrescu - consilier al vicepreşedintelui Camerei Deputaţilor Florin 
Iordache şi care ar fi purtat discuţii cu o firmă de lobby pentru o vizită a lui Liviu Dragnea în SUA - consul general al 
României la Bonn a fost publicată joi în Monitorul Oficial. 
În Monitorul Oficial au fost publicate atât hotărârea privind rechemarea lui Mihai Botorog din funcţia de şef al 
Consulatului României la Bonn, cât şi cea de numire a lui Gheorghe Dimitrescu. Dimitrescu ar urma să-şi preia 
funcţia odată cu plecarea lui Botorog, care trebuie să aibă loc în termen de 90 de zile de la intrarea în vigoare a 
hotărârii de rechemare. 
Guvernul a adoptat în ultima şedinţă din 2018 hotărârea prin care Mihai Botorog, care se afla din 2012 la post, se 
recheamă din calitatea de consul general, şef al Consulatului General al României la Bonn, Republica Federală 
Germania, precum şi cea referitoare la numirea lui Dimitrescu. 
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Gheorghe Dimitrescu, fost consul la Strasbourg şi New York, este consilier al vicepreşedintelui Camerei 
Deputaţilor Florin Iordache. 
PSD ar fi achitat 100.000 de dolari unei firme de lobby din SUA, Madison & Co, pentru a facilita întâlniri ale 
liderului social-democrat Liviu Dragnea cu vicepreşedintele Mike Pence, cu preşedintele Camerei Reprezentanţilor 
Paul Ryan, precum şi cu persoane influente din mediul politic, din presă şi din mediul academic, susţinea 
Legistorm.com, care a prezintat la începutul lunii noiembrie documente postate pe site-ul Departamentului 
american al Justiţiei. Din mailurile făcute publice de firma de lobby rezultă că discuţiile pe acest subiect au fost 
iniţiate de Gheorghe Dimitrescu. 
Informaţiile se regăsesc în contractul de consultanţă dintre Madison & Co şi PSD, postat într-o secţiune a site-ului 
Departamentului american al Justiţiei dedicată contractelor de acest tip.  De altfel, reprezentanţii Madison & Co 
spun că nu au un contract în format oficial standard, întreaga corespondenţă purtându-se pe mail. 
În document, Madison & Co se obligă că înceapă să presteze aceste servicii începând din 22 iunie 2017. 
Un mail este datat 24 aprilie 2017, Dimitrescu spunând că este în Slovacia cu vicepreşedintele Camerei şi cerându-
i lui Madison să faciliteze cât mai curând posibil o întâlnire a lui Dragnea, despre a cărui "vastă personalitate" 
spune că au mai discutat în 2016, la cel mai înalt nivel la Washington, respectiv cu preşedintele Donald Trump, cu 
vicepreşedintele Mike Pence şi cu Paul Ryan, întrevederile putând avea loc în SUA sau în orice alt loc în 
străinătate. 
În 4 mai Alan Madison îl anunţă pe Dimitrescu că i-a transmis factura şi că imediat după ce va fi făcută plata, 
grupul de lobby va începe să lucreze. Factura este de 100.000 de dolari pentru "servicii profesionale"  - vizita la 
Washington DC şi întâlnirile aferente. De asemenea, îi reaminteşte că i-a mai transmis un mail în care propune 
extinderea obiectivelor vizitei lui Dragnea. 
Banii au fost viraţi în patru tranşe: 3 iulie 2017 - 45.000 de dolari, 19 septembrie - 15.000 de dolari, 6 octombrie - 
30.000 de dolari, 10 octombrie - 10.000 de dolari. 
Madison & Co indică pe site-ul său printre clienţi şi Guvernul României, iar conform unor documente de pe site-ul 
Departamentului american al Justiţiei,  termenul "Guvernul României" poate însemna şi ambasada României în 
SUA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 
 

 Organizația Mondială a Sănătății introduce dependența de jocurile pe calculator pe lista afecțiunilor psihice 
Din ce în ce mai prinși în lumea virtuală a jocurilor, tot mai mulți tineri și adolescenți devin dependenți. Problema 
este una la nivel global, așa că Organizația Mondiala a Sănătății include anul acesta, pentru prima dată, 
dependența de jocuri, pe lista tulburărilor psihice. În străinătate există clinici specializate care tratează acest tip 
de adicție, însă la noi sunt puține centrele în care poți primi ajutor și oamenii sunt destul de reticenţi. 
Jocurile pe computer sunt din ce în ce mai prezente în vieţile oamenilor, iar victime sigure sunt copiii şi 
adolescenţii. Ei tastează zile în şir fără pauză numai de dragul de a trece la un alt nivel. 
O statistică oficială cu privire la numărul românilor dependenți de jocurile pe calculator nu există, însă se 
estimează că numărul acestora ar depăși câteva zeci de mii. Toți acești oameni prezintă o serie de simptome, 
printre care preocuparea excesivă față de joc, neglijarea completă a vieții personale și un comportament bipolar. 
Pentru că problema este globală, Organizația Mondială a Sănătăţii trage un semnal de alarmă şi va include 
dependența de jocuri în lista tulburărilor mintale. 
Dacă dependența de jocurile video va fi clasată drept o boală psihică, tratamentele ar putea fi decontate de stat, 
iar pacienții - ajutați să scape de această tulburare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 Referendum neașteptat în Bulgaria: trei județe doresc ALIPIREA la România 
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Un referendum cu adevărat suprinzător va avea loc în Bulgaria. Locuitorii din județele Vidin, Vratsa și Montana 
vor fi întrebați în cadrul unui referendum local dacă doresc desprinderea de Bulgaria, iar apoi vor solicita alipirea 
la România, a explicat liderul acestei regiuni, Boris Kamenov. 
Organizatorul protestului şi al strângerii de semnături, Boris Kamenov, a declarat pentru canalul de televiziune 
NOVA că unul dintre motivele acestei iniţiative este de a salva cele trei regiuni de corupţia din Bulgaria.  
 
"Noi nu ar trebui să fim parte a acestei corupţii. Nord-vestul este cunoscut ca având luptători", a spus Kamenov.  
 
El a amintit că în trecut populaţia din regiunea sa natală s-a răsculat împotriva Imperiului Otoman şi a iniţiat 
revolta din septembrie 1923. Boris Kamenov a subliniat că oamenii din nord-vestul Bulgariei au luptat întotdeauna 
pentru 'democraţie reală'.  
 
Întrebat de ce nord-vestul Bulgariei doreşte să devină parte a României, Kamenov a menţionat fără ezitare 
eficienţa mai mare a sistemului judiciar românesc şi a luptei contra corupţiei. ''Sistemul lor judiciar este mai 
democratic şi mai reformat'', a afirmat el.  
 
Un alt 'separatist' a spus că susţine iniţiativa întrucât în nord-vestul Bulgariei nu există locuri de muncă 
disponibile. "Muncim în Kozlodui, Plovdiv şi în alte oraşe şi nu există nimic aici'', a declarat el pentru postul de 
televiziune citat.  
 
Iniţiatorul mişcării pentru independenţă a adăugat că numai după ce zona din nord-vestul Bulgariei ar obţine 
independenţa ar urma să fie prezentată României o propunere de anexare.  
 
În legătură cu o eventuală similitudine între regiunile bulgare Montana, Vidin şi Vraţa, pe de o parte, şi regiunea 
catalană din Spania, Boris Kamenov a replicat că nord-vestul Bulgariei are nevoie de "un bărbat ca Puigdemont". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Consiliul de Securitate al ONU se va întruni vineri pentru a discuta despre situaţia din Iran 
Consiliul de Securitate al ONU va avea vineri o şedinţă de urgenţă pentru a discuta despre situaţia din Iran, a 
anunţat Alma Konurbayeva, purtătorul de cuvânt al misiunii Kazahstanului la ONU, ţară ce asigură preşedinţia 
Consiliului de Securitate, relatează The Associated Press. 
Şedinţa Consiliului de Securitate se va desfăşura vineri, la ora 22 (ora României). 
Marţi, SUA au cerut reunirea de urgenţă a Consiliului de Securitate, iar Rusia a criticat acest act, considerând că 
manifestaţiile din Iran nu sunt de competenţa Consiliului de Securitate. De asemenea, Moscova nu exclude să 
solicite un vot pe procedură pentru blocarea dezbaterile prin veto. 
Cel puţin 23 de oameni au murit şi alţi peste 500 au fost arestaţi după declanşarea din urmă cu o săptămână a 
protestelor din Iran. 
Demonstranţii se declară nemulţumiţi în privinţa dificultăţilor economice şi a faptelor de corupţie din ţară. 
Scandările l-au vizat pe liderul suprem iranian, Ayatollahul Ali Khamenei, precum şi conducerea clericală care se 
află la putere de la revoluţia din 1979. 
Preşedintele iranian Hassan Rouhani a condamnat violenţele şi a subliniat că oamenii au dreptul să aibă o opinie 
diferită, în baza Constituţiei, dar a avertizat cetăţenii să renunţe la protestele antiguvernamentale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Coreea de Nord a acceptat dialogul cu Coreea de Sud. Când are loc întâlnirea istorică 
Coreea de Nord a acceptat vineri propunerea sud-coreeană de discuţii marţea viitoare, a anunţat ministerul sud-
coreean al Unificării, responsabil pentru relaţiile intercoreene. 
"Coreea de Nord ne-a transmis în această dimineaţă un mesaj, indicând că acceptă propunerea de discuţii pentru 
9 ianuarie, făcută de Sud", a declarat pentru AFP un oficial al ministerului. 
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Întâlnirea va avea loc la Panmunjom, satul de la frontiera celor două ţări unde a fost semnat armistiţiul în războiul 
din Coreea (1950-1953). 
Purtătorul de cuvânt al ministerului sud-coreean al Unificării, Baek Tae-Hyun, a declarat jurnaliştilor că aceste 
discuţii vor aborda în principal Jocurile Olimpice de la Pyeongchang, care se vor desfăşura între 9 şi 25 februarie, şi 
"chestiunea îmbunătăţirii relaţiilor intercoreene". 
Acest dialog va avea loc după doi ani de degradare a climatului în peninsulă, perioadă în care Phenianul a efectuat 
trei teste nucleare şi şi-a sporit numărul încercărilor de lansare a rachetelor balistice. 
Astăzi, regimul nord-coreean afirmă că şi-a atins obiectivul militar, de a fi în măsură să ameninţe cu lovituri 
nucleare întreg teritoriul continental american. 
Liderul de la Phenian, Kim Jong-Un, s-a servit luni de mesajul său de Noul An pentru a întinde o mână Seulului, 
care a răspuns propunând organizarea pe 9 ianuarie de discuţii la înalt nivel la Panmunjom. 
Între timp, cele două state coreene şi-au repus în funcţiune, miercuri, legătura lor telefonică, tăiată din 2016. 
Pe de altă parte, Washingtonul şi Seulul au convenit joi seara să-şi amâne manevrele militare prevăzute în timpul 
Jocurilor Olimpice de Iarnă, un semn de calm dat regimului nord-coreean. 
(Sursa: Realitatea) 
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